
Beantwoording technische vragen over Jaarrekening 2023 Woerden

Fractie nr. vraag Programma Blz nr Vraag Antwoord Portefeuillehouder

LijstvanderDoes 1 Financiële 
beschouwing

7 Kan het totale bedrag van de schuldquote genoemd worden? Ook graag in percentage van de schuldquote tussen prognose 
en realisatie (zie jaarstukken 2022 pagina 8)

Boeggolf: circa € 34 miljoen (21% schuldquote)
Toevoegingen Alg. Reserve: € 16 miljoen (10% schuldquote)
Lagere boekwaarde grondexploitaties € 11 miljoen (7% schuldquote)

Vierstra

LijstvanderDoes 2 2 23 "Het dagelijks onderhoud is op een aantal onderdelen aangepast". Kan er een voorbeeld genoemd worden kijkend naar 
meer ecologie en doelmatigheid?

Maaibeleid is op veel locaties aangepast naar niet maaien tot juni, of naar twee maal per jaar maaien en opruimen. Aanplanten van inheems 
materiaal en bloembollen gebeurt vaker. Samenwerking met aannemer voor onderhoud gericht op biodiversiteit. 

Luca

LijstvanderDoes 3 3 41-42 Hoeveel van het totale bedrag van het energienoodfonds is besteed in 2023? Is het hele noodfonds ingezet? Zoals in de najaarsrapportage aangegeven is 600K overgeheveld voor energiebesparingen woningen en ondersteuning maatschappelijke 
organisaties doordat activiteiten later zijn gestart. In de jaarrekening wordt de raad verzocht om 300K over te hevelen voor het deel 
energietoeslag omdat aanvragen voor energietoeslag nog t/m juni 2024 ingediend kunnen worden. Voor wat betreft de kosten energietoeslag 
voor de 120% en 140% is niet inzichtelijk te maken, omdat Ferm Werk geen splitsing heeft aangebracht in de administratie (op verzoek van de 
gemeente om de regeling zo eenvoudig mogelijk uit te voeren). Dit betekent dat het grootste deel van het energienoodfonds nog niet is ingezet in 
2023.

Rozendaal

LijstvanderDoes 4 5 75 Specifieke uitkering noodfonds energie amateursportverenigingen (NEAS). Komt de uitkering uit hetzelfde potje als het 
energienoodfonds die in de begroting van 2023 is vastgesteld? En zo nee, hebben amateurverenigingen ook beroep gedaan 
op het energienoodfonds van 1 miljoen?

De Specifieke uitkering noodfonds energie amateursportverenigingen (NEAS) is een uitkering van het Rijk. Een aantal amateursportverenigingen 
heeft hiervan via de gemeente gebruik gemaakt. De gemeente was de aanvrager. Het energienoodfonds is een subsidieregeling van de gemeente. 
Het gaat om verschillende budgetten. De Specifieke uitkering noodfonds energie amateursportverenigingen (NEAS) wordt dus niet uit hetzelfde 
potje betaald als het energienoodfonds. Er is ook een aantal amateursportverenigingen dat een beroep heeft gedaan op het energienoodfonds.

Noorthoek

LijstvanderDoes 5 Financiële 
beschouwing / 

Paragraaf 2 / RV

Meerdere Is de werkelijke schuldquote in 2023 102 of 103%? Pagina 6 noemt een schuldquote van 102% 103%. De 102% op pagina 6 is een omissie. Vierstra

Progressief Woerden 6 Er is een voordeel in het sociaal domein vanwege minder aanvragen voor energietoeslag. In de financiele analyse sociaal 
domein staan bedragen als voordeel van  807.000 en 105.000 bij taakveld 6.3. In de budgetoverheveling wordt een bedrag 
van 300.000 overgeheveld (punt 20). - Is er overzicht te geven van het energienoodfonds: totaal aantal aanvragen/uitgaven 
van zowel de individuele inwoners, de organisaties en de isolatiemaatregelen. - Als er 300.000 wordt overgeheveld is dan 
het hele miljoen uiteindelijk besteed aan energiearmoede? 

Zoals in de najaarsrapportage aangegeven is 600K overgeheveld voor energiebesparingen woningen en ondersteuning maatschappelijke 
organisaties doordat activiteiten later zijn gestart. In de jaarrekening wordt de raad verzocht om 300K over te hevelen voor het deel 
energietoeslag omdat aanvragen voor energietoeslag nog t/m juni 2024 ingediend kunnen worden. Voor wat betreft de kosten energietoeslag 
voor de 120% en 140% is niet inzichtelijk te maken, omdat Ferm Werk geen splitsing heeft aangebracht in de administratie (op verzoek van de 
gemeente om de regeling zo eenvoudig mogelijk uit te voeren). Dit betekent dat het grootste deel van het energienoodfonds nog niet is ingezet in 
2023.

Vierstra

Progressief Woerden 7 3 a.u.b. een lijst met gebruikte afkortingen en jargon Lijst met afkortingen is opgenomen in bijlage 1. Vierstra

Progressief Woerden 8 Financiele 
beschouwing

6 Lagere uitgaven voor energietoeslag en WMO. Zijn de mensen die er recht op hebben in voldoende mate bereikt? Idem 
voor klimaatakkoord.

Vraag 8 kunnen we helaas nu niet beantwoorden. Op dit moment wordt onderzoek gedaan naar de lagere Wmo uitgaven. Hierbij kijken we naar 
de oorzaken, context en eventuele gevolgen van de lagere uitgaven in 2023, maar ook naar de huidige stand van zaken en prognose voor 2024 en 
de daaropvolgende jaren (aan de hand van de MAG > lokale en regionale ontwikkelingen en landelijke ontwikkelingen). 

Vierstra

Progressief Woerden 9 Financiele 
beschouwing

Als 3 ton wordt overgeheveld is dan het volledige bedrag voor de energietoeslag gebruikt? Is inzicht te geven in het aantal 
aanvragen en de uitgaven die zijn gedaan?

Zoals in de najaarsrapportage aangegeven is 600K overgeheveld voor energiebesparingen woningen en ondersteuning maatschappelijke 
organisaties doordat activiteiten later zijn gestart. In de jaarrekening wordt de raad verzocht om 300K over te hevelen voor het deel 
energietoeslag omdat aanvragen voor energietoeslag nog t/m juni 2024 ingediend kunnen worden. Voor wat betreft de kosten energietoeslag 
voor de 120% en 140% is niet inzichtelijk te maken, omdat Ferm Werk geen splitsing heeft aangebracht in de administratie (op verzoek van de 
gemeente om de regeling zo eenvoudig mogelijk uit te voeren). Dit betekent dat het grootste deel van het energienoodfonds nog niet is ingezet in 
2023.

Rozendaal

Progressief Woerden 10 1 9 De tekst onder wijken en dorpen zegt helemaal niets over wat we hebben bereikt. Graag concreet aangeven wat er wel en 
niet is gerealiseerd.

De wijk- en dorpsplatforms hebben in 2023 ondersteuning gehad van een wijk/dorpsambtenaar. Concreet zijn er signalen opgehaald door de 
wijkambtenaar en geagendeerd binnen de gemeentelijke organisatie, bij vakambtenaren. 
Daarnaast zijn er diverse contacten geweest met inwoners over de leefbaarheid in hun wijk, dorp en buurt. 

Pennarts

Progressief Woerden 11 1 9 Idem bij faciliteren initaitatieven en inclusie Er zijn initiatieven begeleid en er zijn initiatieven tot stand gekomen. Het voert te ver hierin volledig te kunnen zijn, een kleine opsomming van de 
bewoners initiatieven die tot stand zijn gebracht:
* Maaimachine Begraafplaats Harmelen
* jeu de boulesbaan Zegveld
* activiteiten Regenboogweek 
* bewonersinitiatief Tot Uw Dienst
* Klimaatweek activiteiten
* Jubileum Van Slingelandtlanen
* Plekberaad Kamerik 
* inclusieve ondernemerscafés
 
v.w.b. inclusie verwijzen we naar de raadsinformatiebrief die in mei 2024 hierover is uitgebracht, in deze brief staat concreet benoemd wat wel en 
niet is bereikt. 

Pennarts / Molkenboer

Progressief Woerden 12 1 10 Punt 1.1.1 is groen terwijl het enige sub-punt 1.1.1.1 oranje is. Hoe kan dit? Onder het resultaat benoemd onder 1.1.1. hangt 1 inspanning: 1.1.1.1. Deze inspanning kan nog behaald worden (groen), maar is vertraagd 
(status oranje betekent een risico). De actie voor deze inspanning ligt bij de raad. 

Pennarts

Progressief Woerden 13 1 15 Bij punt 1.7.1.3 ontbreekt het blokje. Wat betekent dat? Start in 2024. Vierstra

Progressief Woerden 14 2 26 De tekst bij 2.1.1 legt niet uit waarom het blokje oranje is. De kwaliteit van de openbare ruimte voldoet aan het vastgstelde 
beleid. Status : de beeldkwaliteit was gedurende het hele jaar en overall op de norm. Dit gaat over schoon.

De gemiddelde beeldkwaliteit was in overeenstemming met sober en doelmatig. Echter hierin hebben we in 2023 acties uigevoerd om op niveau 
te komen (mn. onkruidbestrijding)

Luca

Progressief Woerden 15 2 27 2.2.1.1. Wat is hiervan de planning? Graag een tijdsindicatie aangeven. Startnotitie ecologie beleid en uitwerking 
beleidsplan.

Planning beleid Ecologie – groen blauw – biodiversiteit: Voor zomerreces kaders en structuur gereed, na zomerreces thema avond met visie en 
uitgangspunten, startbijeenkomst met belangengroepen, uitwerking doelen en kpi’s. Maart 2025 vaststellen integraal beleid natuur en groen.

Luca



Progressief Woerden 16 2 29 2.4.3.2 Waar zijn die kosten te vinden? Is dat het bedrag van 1.386.000 in de middelste tabel op blz 195 Klopt. In 2023 is dat bedrag werkelijk uitgegeven aan  het project  Rembrandtbrug. Noorthoek

Progressief Woerden 17 3 38 Indien de doelstelling is gewijzigd kan het blokje toch groen worden? De inkomenstoets voor huishoudelijke hulp is per mei 2023 komen te vervallen. Nu wordt het abonnementstarief voor de inwoners die voldoen 
aan de voorwaarden van de Wmo, zoals voorheen, weer gehanteerd. Dit punt is daarmee afgehandeld en kan het inderdaad op groen worden 
gezet.

Pennarts

Progressief Woerden 18 3 38 3.2.1.1a Komt hiervan geen voorstel naar de raad? Zo ja, wat is hiervoor de planning? Er volgt in het tweede half jaar van 2024 een raadsinformatiebrief over de prioritering en voortgang van de Ontmoetingsplaatsen. Pennarts

Progressief Woerden 19 3 40 3.3.1 Is een bijzondere doelstelling. Welke acties worden genomen om deze doelstelling te realiseren? Hierover vind ik niets 
in de toelichting. Heeft de (her)instroom betrekking op het aantal aanvragers of het aantal gebruikers? 

Voor wat betreft jeugd staan de maatregelen die we nemen om deze doelstelling te realiseren in de RIB "terugdringen kosten jeugd".  De 
(her)instroom heeft betrekking op het aantal gebruikers van jeugdhulp. 

Pennarts

Progressief Woerden 20 3 40 Als de (her)instroom gelijk is gebleven, waarom is het blokje dan rood? De status is rood, aangezien bij jeugd de (her)instroom gelijk is gebleven, maar de duur van de trajecten is langer geworden. Pennarts

Progressief Woerden 21 3 47 De tabel: 'Personen met een bijstandsuitkering. Zijn er 344,8 bijstandstrekkers in Nederland en woont de helft daarvan in 
Woerden? 

De tabel toont het aantal personen met bijstandsuitkering per 10.000 inwoners. 
(https://www.waarstaatjegemeente.nl/mosaic/dashboard/besluit-begroting-en-verantwoording--bbv-)

Vierstra

Progressief Woerden 22 3 47 Idem voor :'Lopende re-integratievoorzieningen. De tabel toont het aantal personen per 10.000 inwoners. 
(https://www.waarstaatjegemeente.nl/mosaic/dashboard/besluit-begroting-en-verantwoording--bbv-)

Pennarts

Progressief Woerden 23 3 49 Is deze tabel x 1.000? Indien ja, waarom staat dat er niet? Ja, deze tabel is x € 1.000,-. Dit staat aangegeven op de bladzijde daarvoor (blz. 48) onder het kopje 'Specificatie taakvelden'. Vierstra

Progressief Woerden 24 4 52 4.1.1 De tekst past niet bij het oranje blokje. Blijkbaar is het een en ander nog niet gerealiseerd. Welke zaken zijn dat en wat 
is hiervoor de planning?

Gerealiseerd: financiële borging van activiteiten, waarvoor de tijdelijke stimuleringsregelingen stopten per 1/1/2024. Alternatieve financiering is 
gevonden in de Brede SPUK/, onderdeel van MAG. Deze budgetten zijn inmiddels ook beschikt als subsidie. Niet gerealiseerd: actualisatie van de 
meerjarige uitvoeringsovereenkomsten met de 5 professionele culturele instellingen. Dat is doorgeschoven naar 2025

Vierstra

Progressief Woerden 25 4 Is de bibliotheek niet opgenomen als ontmoetingsruimte binnen de maatschappelijke agenda? Zou dat vanuit deze 
doelstelling niet alsnog moeten gebeuren?

De bibliotheek is kernpartner op de locaties Meulmansweg Hoofdvestiging), Dorpshuis Harmelen, Schulenburg Kamerik en Milandhof Zegveld (3 
servicepunten). Daarmee is de bibliotheek onderdeel van die ontmoetingsplaatsen en dus onderdeel van de Maatschappelijke Agenda. In andere 
ontmoetingsplaatsen bestaat de mogelijkheid van activiteitenaanbod. 

Vierstra

Progressief Woerden 26 4 58 Doelstelling: 4.7: In de beantwoording komt de doelstelling niet meer terug. Dit heeft toch op zich niets te maken met 
samenwerking? Je kunt samenwerking er wel voor inzetten, maar dat zegt toch niets over het behalen van de doelstelling? 
In de uitwerking bij de blokjes op blz. 57 komt doel 4.7 niet meer terug. Waarom niet?

In jaarrekening staat:
"4.7 Alle inwoners hebben toegang tot passend werk of maatschappelijke activiteiten (programma 3 in de lead).
Samenwerking met partners: provincie, U10 samenwerking (Utrecht Talent Alliantie), Technohub, Regio Woerden on 
Stage."

We hebben twee doelstellingen voor ogen: 
• Economisch: werkgevers helpen aan meer personeel.
• Potentieel werknemers die moeilijk aan het werk kunnen helpen bij het vinden en krijgen van werk.

De samenwerking met de Technohub en alle andere betrokken partijen moet uiteindelijk leiden tot een betere oriëntatie voor potentieel 
werknemers op mogelijkheden op de arbeidsmarkt en het aanreiken van mogelijkheden tot ondersteuning bij het afleggen van de weg naar de 
arbeidsmarkt. Doelgroepen hierbij komen uit de bestanden van Ferm Werk, Niet Uitkerings Gerechtigden, het UWV en op termijn indien er in 
Woerden asielzoekers opgevangen gaan worden, uit de bestanden met beschikbare mensen vanuit het Coa.

Rozendaal

Progressief Woerden 27 4 68 4.14.1 Januari is al even geweest. Graag toelichten waarom het blokje oranje is. Het plan van aanpak luchtkwaliteit is in januari vastgesteld. De raad is hierover middels een RIB D/24/132670 geinformeerd. Daarmee is 4.14.1 
afgerond, alleen iets later dan toegezegd.

Vierstra

Progressief Woerden 28 4 69 Tabel banen. Er zijn 896 banen in Woerden, meer dan in heel Nederland? Ja, in 2022 waren er per 1.000 inwoners 15-64 jr:
Woerden 896 banen
Nederland 825 banen
Bron: CBS / LISA

Vierstra

Progressief Woerden 29 4 70 In de tabel staan baten als negatief. Ik had begrepen dat deze systematiek losgelaten zou worden. Heb ik dat verkeerd 
begrepen?

De nieuwe systematiek wordt m.i.v. de nieuwe begroting  - dus 2025 - gehanteerd. Vierstra

Progressief Woerden 30 4 Waar vinden we de bedragen die betrekking hebben op de energietransitie? De energietransitie budgetten staat in programma 4 onder taakveld 7.4. Op pagina 53 staat een toelichting van de taakvelden en op pagina 71 is 
de verschillenanalyse terug te lezen.

Vierstra

Progressief Woerden 31 4 71 De personele kosten konden minder worden toegeschreven aan projecten en worden verdeeld over de verschillende 
taakvelden? Wat is de logica hierachter? Waarom wordt dat niet bij de overhead gerekend?

Het betreft hier de directe personeelskosten. Deze kosten moeten worden toegerekend aan de betreffende taakvelden en niet aan overhead. Vierstra

Progressief Woerden 32 5 77 Laatste bolletje gaat over de jeugdhulp op scholen voor voortgezet onderwijs. Hoe wordt deze hulp gefinancierd? De jeugdhulp op school wordt gefinancierd vanuit het budget maatwerk jeugd. Daarnaast draagt ook het samenwerkingsverband bij. In 2023 zijn 
de uren van de jeugdhulpwerkers op de voortgezet onderwijs scholen uitgebreid. Deze extra uren zijn gefinancierd vanuit het NPO budget.

Roozendaal

Progressief Woerden 33 5 80 De huuropbrengsten van de zwembaden Harmelen en Woerden zijn lager. Dat moet ik dan toch ook als voordeel 
terugvinden, omdat de gemeente dit betaalt. Waar vind ik dat bedrag?

Vanuit het Sociaal Domein is een subsidie verstrekt aan de zwembaden en Vastgoed ontvangt de huurinkomsten voor beide baden. Dit zijn 
gescheiden geldstromen. De huuropbrengsten van de zwembaden in Harmelen en Woerden zijn lager, omdat WoerdenSport in 2022 
coronacompensatie in de vorm van huurkwijtschelding heeft ontvangen. De daadwerkelijke afrekening daarvan heeft in 2023 na de ontvangt van 
Jaarstukken 2022 van WoerdenSport plaatsgevonden en is daarom opgenomen in de Jaarrekening 2023 van de gemeente. 

Noorthoek

Progressief Woerden 34 6 85 6.1.3: in 2024 is er een kader voor goede huisvesting en maatschappelijke ondersteuning van arbeidsmigranten. Wanneer 
kunnen we dit kader verwachten? De indicator staat op groen.

We werken toe naar een globaal kader in Q4 waar de normen voor goede huisvesting en ondersteuning worden opgenomen. Roozendaal

Progressief Woerden 35 6 85 6.1.4: we vergroten de kansen voor starters en middeninkomens om in Woerden zelf een woning te kopen. Waarom staat 
deze indicator op groen? Met alleen de genoemde onderzoeken worden de kansen niet vergroot.

Groen staat voor 'het loopt op schema'. Om bepaalde onderdelen te kunnen realiseren, is onderzoek de basis voordat je iets kan opnemen in een 
visie en/of huisvestingsverordening (bijv. percentage lokaal toewijzen), maar ook om aanpassingen te doen in het type te bouwen woningen waar 
de starter en middeninkomens naar opzoek zijn, moet je kunnen onderbouwen waarom je juist deze wil.

Roozendaal

Progressief Woerden 36 6 85 Punt 6.1.4.2 Wat is de planning hiervoor?
"6.1.4.2 De mogelijkheden voor het uitbreiden van de zelfbewoningsplicht en antispeculatiebeding onderzoeken.
Dit wordt meegenomen in de het woonvisietraject. Afhankelijk van de uitkomsten zal dit worden ingezet. "

Op dit moment zijn we in kaart aan het brengen wat wenselijk / mogelijke is qua zelfbewoningsplicht en antispeculatiebeding, ook in combinatie 
met het woonprogramma. In het najaar van 2024 ligt de huisvestingsverordening ter besluitvorming voor en zal daarover uitsluitsel worden 
gegeven.

Roozendaal

Progressief Woerden 37 Er is niets opgenomen over het landelijk gebied / plattelandsagenda. Waarom niet? In 2023 is het budget voor 2024 gerealiseerd om te kunnen werken aan de plattelandsagenda -> uitgangspuntennotitie Landelijk gebied. De 
werkzaamheden voor de notitie liggen in 2024. 

Pennarts/Luca



Progressief Woerden 38 7 90 Wat bekenen ontbrekende blokjes? De blokjes zijn ingekleurd. Kortom; er ontbreken geen blokjes. Pennarts

Progressief Woerden 39 Paragraaf 3 124 Tabel wegenonderhoud: Waardoor wordt het grote verschil verklaard tussen de begroting en de uitvoering? Diverse werken zijn aanbesteed en in uitvoering. Deze lopen echter over de jaargrens heen, waardoor een aanzienlijk deel van de kosten in 2024 
valt.

Luca

Progressief Woerden 40 Paragraaf 3 124 Tabel groen: Waardoor wordt het grote verschil tussen 2022 en 2023 verklaard? Door vertraging in de uitvoering van diverse reconstructieprojecten is het daarvoor gereserveerde budget niet uitgegeven in het geplande jaar Luca

Progressief Woerden 41 Paragraaf 3 125 Tabel Riolering: Wat verklaart het grote verschil vrijverval riolering 2023 met de voorgaande jaren en met de begroting?  
5.124.000 euro begroot - werkelijk 728.000 euro.

Middels het Beleidsplan Gemeentelijk Water en Klimaatbestendig 2023 – 2027 zijn noodzakelijke projecten gedefinieerd. De opstart van deze 
projecten heeft vertraging opgelopen waardoor het gereserveerde budget niet besteed is in het geplande jaar.

Luca

Progressief Woerden 42 Toelichting balans 197 De voorziening dubieuze debiteuren is vrij hoog. Hoe heeft deze post zich ontwikkeld de laatste 4 jaar? Beantwoording opgenomen in bijlage 2. Vierstra

Progressief Woerden 43 Toelichting balans 198 Waarom heeft Woerden gekozen voor een drempelbedrag van 250K? Wat zijn daarvan de consequenties? De rente opbrengsten bij Schatkistbankieren zijn hoger dan bij reguliere banken, daarom is gekozen voor een lager bedrag. Vierstra

CU-SGP 44 algemeen Er wordt vaak iets niet gehaald met als argument capaciteitstekort of capaciteitsprioritering. Kunt u per domein (zoals 
ruimte, openbare ruimte enz) aangeven welke tekorten er zijn?

Deze vraag is niet op dit detailniveau te beantwoorden omdat een deel van het capaciteitstekort structureel is. Dit structurele tekort vermindert 
door het extra toegekende budget voor organisatieversterking. Maar een deel van het capaciteitstekort komt door met name vactures en 
ziekteverzuim. Dit caoaciteitstekort fluctueert gedurende het jaar en per organisatieonderdeel. Mocht u voor een specifieke doelstelling of 
onderdeel meer willen weten, zouden we dit onderwerp nader kunnen analyseren.

Pennarts

CU-SGP 45 algemeen Welke effect heeft het forse positieve financiële resultaat op de verwachte solvabiliteit ultimo boekjaar 2024 Circa 2%-punt Vierstra

CU-SGP 46 1 10 1.1.1 Welke participatie is er als in een wijk geen of een minder goed functionerend wijk- of dorpsplatform is? Of er in een wijk of dorp participatie plaatsvindt is niet afhankelijk van de aanwezigheid van een platform. Het vergemakkelijkt participatie wel als 
we gebruik kunnen maken van het podium en het netwerk dat er al is in de wijk. Vaak zijn er dan ook meerdere kanalen zoals een website of een 
wijkkrant. 
Platforms worden betrokken bij iedere vorm van participatie in hun wijk maar zijn nadrukkelijk nooit het enige kanaal voor participatie. 
Inwonerparticipatie doe je soms voor alle inwoners maar meestal voor een gerichte doelgroep, passend bij de participatievraag. 

Pennarts

CU-SGP 47 1 10 1.1.1 Wordt gecontroleerd of besproken of het wijk- of dorpsplatform spreekt namens meerdere (alle) bewoners? Zo ja, 
hoe?

Nee een wijk- of dorpsplatform wordt niet gevraagd representatief te zijn. Dat wordt dan ook niet gecheckt. 
We gaan ook altijd op zoek naar andere signalen. Openbare wijk- en dorpsplatformvergaderingen die goed bezocht worden en waarbij de 
deelnemers divers zijn geven ons wel een indicatie. Platforms zelf adviseren we om een neutrale rol in te nemen. 

Pennarts

CU-SGP 48 2 25  Ondernemers en bewoners nemen hun medeverantwoordelijkheid bij het onderhoud van de openbare ruimte .2.1.3.1. Wat 
is de reden dat er nog geen beleidsnotitie is opgesteld? En wanneer is de verwachting dat het afgerond wordt?

In 2023 was er onvoldoende capaciteit beschikbaar om op dit onderwerp in te zetten. In overleg met het college is een overzicht gemaakt van de 
volgorde van aanleveren bij de gemeenteraad. Benodigde capaciteit is nu op orde. Niet alle stukken kunnen tegelijkertijd worden opgesteld, 
echter binnen 2 jaar zijn we op orde. 

Luca

CU-SGP 49 2 28 2.4.1.1 de inrichting centrumring heeft geen status, wat is de status, wanneer wordt de variantenstudie voorgelegd aan de 
raad en gaan we 2024 zoals gepland halen?

Het college heeft besloten om de variantenstudie in 2024 niet uit te laten voeren en direct opdracht te geven voor het uitvoeren van groot 
onderhoud van de centrumring. Zie Kadernota 2025, waar een bedrag voor studie en verbetermaatregelen is vermeld. 

Luca

CU-SGP 50 3 45 In 2023….. Gaat het over Leerroute 4 klassen. Wat houdt dat in? Leerroute 4 klassen zijn klassen voor kinderen die door hun extra ondersteuningsbehoefte niet naar het regulier onderwijs kunnen. Zonder deze 
klassen zouden deze kinderen naar het speciaal onderwijs buiten de gemeente moeten. De klassen worden vormgegeven door kleinere klassen, 
extra ondersteuning en een aangepast programma. 

Rozendaal

CU-SGP 51 3 51 In de financiële analyse van het sociaal domein staat bij de afwijking op taakveld 6.72B t.m 6.74C toegelicht dat de kosten 
met 3 mio zijn gestegen t.o.v. 2022. Dit verklaard echter niet het verschil met de bijgestelde begroting. Derhalve de 
volgende vragen:
•	Wat is de oorzaak van de forse stijging tussen de najaarsrapportage en de jaarrekening?
•	Was dit verschil niet al bekend bij de najaarsrapportage? Zo ja, waarom is deze dan niet bij de najaarsrapportage gemeld? 
Zo niet, waardoor was deze nog niet bekend

De najaarsrapportage is 23 november 2023 in de raad vastgesteld. De streefdatum voor de organisatie is 1 september. Waarbij de facturatie van 
zorgaanbieders in de jeugdzorg ongeveer 3 maanden achterloopt, daarom worden de cijfers van juni (in de najaarsrapportage) gebruikt om de 
totale kosten jeugdzorg voor een jaar in te schatten. Op dat moment van het jaar is het lastig een inschatting te maken of het ingezette beleid / 
ombuigingsmaatregelen effect hebben op de volume en de zwaarte van de jeugdzorg.

Rozendaal

CU-SGP 52 3 49 Taakveld 6.71A + 6.71B: 
Hoe groot is de relatieve en absolute daling van de aantallen cliënten / verstrekkingen? 
Zijn er indicaties van eventuele nadelige gevolgen van de inkomenstoets op de zelfredzaamheid van mensen als gevolg van 
het wegvallen van de WMO-hulp? En hoe is dat t.a.v. de betaalbaarheid voor de mensen die hun hulp nu zelf moeten 
betalen?

Het aantal verstrekkingen is met 193 en het aantal cliënten is met 76 afgenomen voor Wmo begeleiding en huishoudelijke hulp. 

In de eerste maanden van 2023 (januari tot juli) is het aantal cliënten voor huishoudelijke hulp gedaald van 1000 naar 925. We zien in deze 
maanden dat de uitstroom ongeveer gelijk is aan 2022, maar dat de instroom over deze periode veel lager is dan in 2022. Inwoners met een hoger 
inkomen hebben in de maanden januari tot en met april 2023 vanwege hun inkomen geen aanvraag ingediend. Over het algemeen zien we 
jaarlijks in de vakantiemaanden (juli en augustus) een geringe instroom. Dat is in 2023 ook het geval en daarmee een normale trend. Vanaf 
september 2023 stijgt de instroom weer. Het heeft blijkbaar een aantal maanden geduurd voordat mensen alsnog een nieuwe aanvraag hebben 
ingediend toen het vanaf april 2023 weer mogelijk was. Door het besluit om de inkomenstoets op huishoudelijke hulp te laten vervallen een van 
ongeveer 75 inwoners gedurende een aantal maanden geen huishoudelijke hulp ontvangen via de Wmo. Er zijn geen indicaties van eventuele 
nadelige gevolgen van deze maatregel door het wegvallen van de huishoudelijke hulp.  Na het raadsbesluit van 20 april 2023 hebben inwoners die 
een aanvraag hebben gedaan en voldoen aan de voorwaarden huishoudelijke hulp ontvangen tegen het abonnementstarief van € 19,00 per 
maand.

Pennarts

CU-SGP 53 3 52 Taakveld 6.81. Voorstel via resultaatbestemming toevoegen aan de begroting 2024 voor een bedrag ad. 121.000. In de 
budgetoverhevelingen is deze onder nr. 22 echter opgenomen voor 101.279. Hoe verhouden deze zich tot elkaar?
Betreft het voordeel van 240K enkel het beschikbaar gekomen budget? Zo niet, waar bestaat het nog meer uit? Zo ja, 
waarom wordt dan niet het gehele budget overgeheveld 2024?

Het juiste bedrag moet zijn 101.279,-, per abuis is er 121K in plaats van 101K aangegeven.  Voor wat betreft de hoogte van het bedrag welke 
overgeheveld wordt, de aangeven 101K is toereikend, daarom wordt niet het hele bedrag overgeheveld.

Rozendaal

CU-SGP 54 3 52 Voor taakveld 6.82A staat een nadeel vermeld van 218K. Hierbij wordt vermeld dat er nog geen verklaring voor is 
ontvangen. Welke oorzaak heeft het nog niet bekend zijn hiervan, daar de jaarrekening 2023 van Samen Veilig Midden 
Nederland al eind maart gereed en vastgesteld is? 

Tijdens het opstellen van de jaarrekening van de gemeente Woerden waren de jaarcijfers van Samen Veilig Midden Nederland (SVMN) nog niet 
volledig beschikbaar. Het nadelige saldo van €218.000 is gebaseerd op voorschotbetalingen en afrekeningen van voorgaande jaren. De 
jaarrekening 2023, zoals gepubliceerd op de website van SVMN, heeft betrekking op perceel 1. Begin juni heeft de gemeente de resultaten met 
betrekking tot perceel 2 en de definitieve afrekening over 2023 ontvangen. 

Rozendaal



CU-SGP 55 4 60 4.6.3 Herstructurering bedrijventerrein Woerden/Barwoutswaarder. Heeft dit een relatie met de ontwikkelingen van de 
Rembrandtbrug?

"4.6.3 Vastgestelde herstructureringsplannen voor de bestaande bedrijventerreinen Woerden/Barwoutswaarder.
Herstructureringsplan Barwoutswaarder: project 'ligt stil' vanwege capaciteitsprioritering. Staat nummer 2 op 
prioriteringslijst. Van belang dat dit project spoedig voortgang krijgt met een projectteam (inclusief deelname RO) in 2024."

Komt goed als in 2024 vervolg/ start gemaakt kan worden.

De voortgang herstructurering bedrijventerrein Barwoutswaarder heeft geen directe relatie met de ontwikkelingen van de Rembrandtbrug. Met 
de brug komt er wel een wegtracé over het bedrijventerrein. Besluitvorming over de brug brengt hierover duidelijkheid. Het project staat nu op 
prioriteit 2. Binnenkort vindt herijking plaats van de prioriteringslijst.          

Noorthoek

CU-SGP 56 4 62 4.10.1.1 hoe kan het pakketsysteem een groene status hebben terwijl het in 2023 gerealiseerd moest zijn. Wat is de status 
en wat is er al gerealiseerd?

"4.10.1.1 Samen met ondernemers onderzoek uitvoeren naar de haalbaarheid en mogelijkheid om een lokaal 
pakketsysteem in te richten."

In 2023 is in samenwerking met een adviesbureau en de provincie Utrecht onderzoek uitgevoerd naar de huidige stand van zaken en kansen voor 
duurzame logistiek in de gemeente. In 2024 worden deze kansen met ondernemers in de binnenstad besproken. Mobiliteit en EZ trekken hierin 
samen op. 

Vierstra

CU-SGP 57 4 64 4.11.1.2+3 Te weinig aandacht is er voor informatie verspreiding energie besparen en subsidies. Is dit een taak alleen voor 
communicatie of kunnen ook andere organisaties hiervoor worden ingezet?

Communicatie over energiebesparing wordt niet alleen vanuit de gemeente verzorgd. Landelijk verzorgt onder meer het Rijk veel communicatie. 
Binnen Woerden werken we op het gebied van communicatie naar bewoners nauw samen met FERM Werk, Duurzaam Woerden en Cazas Wonen. 
Dit najaar start de gemeente Woerden een informatiecampagne over energie besparen, duurzaam verwarmen en de financieringsopties.

Vierstra

CU-SGP 58 4 65 4.11.2.5 Warmtenet in Molenvliet en Snel en Polanen. Wat gaat dit precies inhouden? In de wijken Molenvliet en Snel &Polanen starten we met een verkenning naar de mogelijkheid van een warmtenet. Naast technisch onderzoek, 
zal vooral worden ingezet op samenwerking met de bewoners in de buurt. Het zijn dus participatieve processen. Binnenkort informeert het 
college de raad over de opzet van de eerste verkenning in de wijk Molenvliet. Ons streven is om snel duidelijkheid te scheppen over de 
haalbaarheid van een warmtenet. Dit proces is de eerste ronde voor inwoners van de wijken om mee te denken. Als een warmtenet haalbaar 
blijkt, volgt een formeel besluitvormingsproces volgens de omgevingswet om een Warmte-Uitvoeringplan op te stellen.

Vierstra

CU-SGP 59 5 73 Sinds september 2023 werken twee brugfunctionarissen (totaal 1 fte) op zes basisscholen.  Op welke scholen en zijn al 
resultaten bekend?

De brugfunctionarissen zijn actief op De Achtsprong, De Wegwijzer, Rembrandt van Rijn (uren gaan mee naar De Kring), Willem Alexander, Willem 
van Oranje en de R. de Jagerschool. Concrete resultaten per school hebben wij op dit moment nog niet. Wel komt uit de tussentijdse evaluaties 
naar voren dat de scholen vooral meerwaarde van de brugfunctionarissen zien in de versterking van het oudercontact, de ondersteuning van 
ouders bij vragen, de bereikbaarheid en toegankelijkheid van de brugfunctionarissen en het doorverwijzen naar en het contact met diverse 
instanties. Na afloop van het schooljaar 2023-2024 vragen wij de brugfunctionarissen om per school aan te geven wat zij het afgelopen jaar 
gedaan en bereikt hebben.  Via een RIB over de voortgang van het Woerdens Programma Onderwijs wordt de raad hier in het eerste kwartaal van 
2025 over geïnformeerd. De inzet van de brugfunctionarissen maakt hier onderdeel van uit.

Rozendaal

CU-SGP 60 6 82/86 In Zegveld zijn de bouwdoelstellingen niet gehaald, zo staat onder het kopje "wonen". En verder staat bij inspanning 6.2.1.1 
"start in 2025". Hoe verhoudt dit zich tot de op 9/11/2023 aangenomen motie "sneller perspectief op een woning in 
Zegveld"?

Tijdens de participatieavond over het woonprogramma hebben de inwoners van Zegveld de kans gehad om samen aan te geven waar er gebouwd 
zou kunnen gaan worden. Vanwege de capaciteit is het nodig om in Woerden projecten te prioriteren. Het is daarom helaas niet mogelijk om dit 
jaar te starten met de verkenning voor bouwlocaties in Zegveld. Wanneer we de verkenning in 2025 uitvoeren, sluit deze nog goed aan op het 
gebiedsprogramma die gemaakt gaat worden voor Zegveld. In het gebiedsprogramma vormen we een visie voor Zegveld en zullen de potentiële 
bouwlocaties meegenomen worden.

Luca

CU-SGP 61 6 92 Er is een voordeel op de baten uit vergunningverleningen, door een verhoogde hoeveelheid vergunde projecten. Klopt het 
dat de baten in 2024 daardoor (tijdelijk) lager zullen zijn? En hoe is daarmee in de begroting 2024 rekening gehouden?

Klopt, in 2024 zijn de omgevingsleges lager ingeschat. Grote projecten waarvan leges wel/niet in het jaar gerealiseerd worden kunnen zorgen voor 
grote voor- of nadelen. We proberen leges zo goed als mogelijk in te schatten, maar de realiteit kan weerbarstiger zijn. Het grote voordeel in 2023 
was een project die eind '23 vergund werd, de timing is moeilijk te voorspellen bij de voor- en najaarsrapportage want ook bij dit project hadden 
de leges zomaar een aantal weken later gerealiseerd kunnen worden, dan had de begroting redelijk in lijn gelegen met de realisatie. 

Noorthoek

CU-SGP 62 Paragraaf 1 Wat is de oorzaak verdubbeling overige kosten Wonen en Bouwen - omgevingsvergunningen? De gerealiseerde leges lag 60% hoger dan in het jaar 2022. In 2023 was meer inhuur nodig voor de omgevingsleges, de capaciteit stond het hele 
jaar onder druk en aanvragen moeten op tijd behandeld worden.

Noorthoek

CU-SGP 63 Toel. Balans 202 Met de budgetoverhevelingen uit de najaarsrapportage + de voorgestelde budgetoverhevelingen komt het saldo aan 
budgetoverhevelingen op een kleine 5mio uit. Wordt dit niet een boeggolf aan nog uit te voeren taken? Is het realistisch dat 
dit in 2024 weer kan worden teruggebracht?

Dit is een politieke vraag. Vierstra

STERK Woerden 64 In het RVS staat lagere uitgaven IBOR € 1.961.000. Waarom wordt dit gehele bedrag niet overgeheveld naar 2024? College kiest er voor om terughoudend te zijn met overhevelingen ivm. financiele situatie. Vierstra / Luca

STERK Woerden 65 01-aug 19/94 Inhuur externen is met 50% gestegen. Is dit percentage inmiddels gedaald als gevolg van invullen vacatures? Hoeveel is in 
2023 totaal uitgekeerd een externen?

Dit percentage daalt momenteel nog niet maar lijkt ook niet verder toe te nemen in 2024. Het afgelopen jaar is veel energie en geld geïnvesteerd 
om afdeling P&O te versterken en dit moet o.a. leiden tot inhuurbeleid en het succesvol invullen van vacatures. Van het laatste zien we de 
effecten al, maar de uitstroom is vooralsnog nog niet in balans met de instroom waardoor inhuur nog onvoldoende gedrukt kan worden. In 2023 is 
totaal EUR 11,4 mln. op het kostensoort 'externe inhuur' geboekt. De dekking voor deze inhuur komt van diverse bronnen, zoals vacatureruimte, 
maar bijvoorbeeld ook uit kostenverhaal(projecten) en subsidies. 

Pennarts

STERK Woerden 66 7 90 Woerden is een 'dure' gemeente om te wonen. Zijn de woonlasten per gezin wonend in een huur dan wel koopwoning (ex 
OZB) gelijk?.

Ja, de woonlasten (afvalstoffenheffing, rioolheffing) zijn gelijk. Vierstra

STERK Woerden 67 par 1 104 Begrafenisrechten zijn met > 15% gestegen. Is dit het gevolg van verhoging grafrechten? De indexering over 2023 bedraagt 6,2%.  Daarnaast is de post verlening grafrechten hoger uitgevallen dan geraamd. Luca

STERK Woerden 68 par 5 133 Uitkomsten medewerkers tevredenheidsonderzoek. Is dit rapport openbaar en in te zien? Het MTO is bedoeld als indicator voor de werkbeleving van medewerkers en verbeterpunten te signaleren. 
Daarmee is het vooral bedoeld voor intern gebruik. 
De uitkomsten van het MTO zijn eind 2023 ter inzage voor de medewerkers op PIM (intranet) geplaatst en gepresenteerd aan de OR.

Pennarts

STERK Woerden 69 par 2 118 Netto schuldquote is 103%. Boeggolf 2023 (44.213.000) is 26% hier bovenop. Rembrandtbrug komt hier nog dit jaar bij. Hoe 
denkt men dan op maar 138% uit te komen ult 2024.

Ten eerste zit hier een timingverschil in: de 103% is de stand bij de jaarrekening 2023. Bij het opstellen van de begroting 2024 (138%) was bijv. de 
stand van de investeringskredieten een inschatting. De kasstromen voor de Rembrandtbrug liggen maar voor een beperkt deel in 2024 en ook 
grotendeels in de latere jaren en hebben daarom geen effect op de schuldquote per eind 2024 volgens de begroting 2024.

Vierstra
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